
1 
 

PROTOKÓŁ Nr 25/2022 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Wasilkowie, które odbyło się w dniu 28 marca 2022 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Wasilkowie przy ul. Białostockiej 7 

 

Czas trwania posiedzenia: 16:07 – 19:44 

 

Posiedzeniu przewodniczył pan Robert Lewkowicz – Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie. 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 Radnych, zgodnie z listą obecności stanowiącą Załącznik nr 1 

do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz, 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska, 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin, 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Trochim-Sidorkiewicz, 

Inspektor ds. pozamilitarnych Kazimierz Kmita, 

Specjalista ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi i sportu Lidia Dobrowolska-

Wojewódzka. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz powitał obecnych i otworzył posiedzenie. 

Sprawdził kworum na podstawie listy obecności. Stwierdził, że obrady są prawomocne.  

Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja z działalności organizacji pozarządowych działających na terenie gminy, plany 

i zamierzenia na 2022 r.  

3. Informacja z realizacji programów zdrowotnych w gminie.  

4. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.  

5. Informacja o liczbie dzieci z Ukrainy przyjętych do placówek oświatowych w gminie 

Wasilków (przedszkola, szkoły).  

6. Działania pomocowe podjęte przez Burmistrza Wasilkowa w związku z napływem 

uchodźców z Ukrainy na teren gminy Wasilków.  

7. Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższa sesję Rady Miejskiej. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad komisji. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 2 porządku obrad – 

Informacja z działalności organizacji pozarządowych działających na terenie gminy, plany i 

zamierzenia na 2022 r.  
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Prezes Mirosław Jurowczyk przedstawił sprawozdanie z osiągnięć Kyokushin Team 

Wasilków w 2021 r. Stanowi ono załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Radna Anna Pszczółka zwróciła się z wnioskiem o zabezpieczenie w budżecie kwoty na 

dofinansowanie działalności. 

 

Prezes Mirosław Jurowczyk zwrócił się z prośbą o pomoc w dotarciu do obywateli Ukrainy, 

przekazanie informacji, np. w formie ulotek w języku ukraińskim o możliwości uczestnictwa 

w zajęciach. 

 

Prezes Stowarzyszenia Kreatywny Wasilków Joanna Dziekońska powiedziała m.in. o 

wydaniu kalendarza. Dochód z jego sprzedaży zostanie przeznaczony na rehabilitację 

występujących w nim bohaterów. Stowarzyszenie prowadzi akcję „Wasilków wspiera 

Vasylkiv”, w ramach której organizuje zbiórkę i transport artykułów na Ukrainę (żywność, 

środki opatrunkowe, środki do obrony militarnej itd.). 

 

Przedstawicielka Kola Gospodyń Wiejskich w Sochoniach Katarzyna Dąbrowska 

powiedziała, że od roku funkcjonuje świetlica wiejska, której utrzymanie członkowie koła 

zapewniają we własnym zakresie. W celu pozyskania środków sprzedają przygotowywane 

przez siebie pączki, wędliny, organizują cateringi, warsztaty itd. W świetlicy regularnie 

odbywają się zajęcia, m.in. gimnastyka, aerobik. Koło zorganizowało festyn z turniejem piłki 

siatkowej plażowej, cyklicznie odbywają się treningi nordic walking. Zwróciła się pytaniem o 

możliwość przekazania drewna opałowego przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 

 

Radny Karol Krakowiecki zapytał, dlaczego wniosek o dofinansowanie budowy świetlicy w 

Sochoniach z Polskiego Ładu został złożony łącznie z domem kultury. Szansa na otrzymanie 

tak dużej kwoty jest bardzo mała. 

 

Radna Magdalena Jakuć zapytała, czy jeżeli wniosek nie zostanie rozpatrzony pozytywnie w 

tym naborze, to czy zostanie złożony w następnym. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz odpowiedziała, że poszukuje się 

wszystkich możliwych źródeł finansowania, bywało tak, że wnioski trzeba było składać dwa, 

trzy razy, aż do skutku. Burmistrzowi zależy na tym, aby świetlica w Sochoniach powstała. 

Zapewniła również o tym, że pochyli się nad kwestią możliwości przekazania drewna. 

 

Prezes Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Wasilkowskiej Antoni Pełkowski powiedział, że 

Towarzystwo w ubiegłym roku obchodziło dwudziestą rocznicę. Powstało ono z założeniem, 

aby znaleźć sposób na uratowanie figur na cmentarzu w Wasilkowie. Wydano publikację 

„Dwudziestolecie Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Wasilkowskiej”. Na Facebooku regularnie 

dodawane są wpisy na temat historii miasta, historyczne zdjęcia, kartki z kalendarza. 

Towarzystwo występowało do poprzedniego Burmistrza z wnioskiem, aby nazwać rondo 

imieniem Józefa Kubali. Rondo otrzymało nazwę „Rondo Niepodległości”. Zdaniem Prezesa 

czas na zmianę jego nazwy. 
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Trener Klubu UKS „Set” Wasilków Izabela Nowicka powiedziała na temat działalności i 

sukcesów klubu. Udało się rozszerzyć działalność, utworzono nową grupę dziewczynek z klas 

I-III. Największe sukcesy to mistrzostwo województwa w tym roku, czwarte miejsce w 

województwie w poprzednim roku. W klubie są drużyny w trzech kategoriach wiekowych. 

 

Prezes Stowarzyszenia „Próg nadziei” Piotr Kisielewicz powiedział, że Prezes Spółdzielni 

Mieszkaniowej Karol Krakowiecki udostępnił nieodpłatnie lokal na działalność 

Stowarzyszenia. Wyposażenie zostało zakupione ze środków własnych oraz z organizowanych 

zrzutek. Stowarzyszenie organizuje bezpłatną pomoc prawną i psychologiczną. Co roku 

organizowana jest Podlaska Biesiada Trzeźwości Ocalonych. 

 

Radna Magdalena Jakuć zapytała, w jaki sposób układa się współpraca Burmistrza ze 

Stowarzyszeniem. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz powiedziała, że odbyło się kilka spotkań 

Burmistrza z Prezesem Stowarzyszenia, w trakcie których ustalono zasady współpracy. W 

Stowarzyszeniu zatrudnione są 4 osoby na umowy zlecenie – prezes, psycholog, psychiatra, 

fizjoterapeuta. Osoby te pełnią dyżury w siedzibie Stowarzyszenia. 

 

Przedstawicielka Kola Gospodyń Wiejskich w Horodniance powiedziała, że koło działa od 

około 2 lat. Działania, jakie są w nim podejmowane to m.in. sprzątanie lasu, organizowanie 

paczek świątecznych, tworzenie palmy wielkanocnej. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz zapytał o inne organizacje pozarządowe 

działające n terenie gminy. 

 

Specjalista ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi i sportu Lidia Dobrowolska-

Wojewódzka wymieniła organizacje prężnie działające na terenie gminy: 

- 3mam cukry Fundacja dla Dzieci z Cukrzycą, 

- Polskie Stowarzyszenie Łucznictwa Konnego, 

- Klub Sportowy Studzianki, 

- Klub Sportowy Wasilków, 

- Harcerze, 

- Stowarzyszenie „Opoka”, 

- Koło Gospodyń Wiejskich w Dąbrówkach, 

- Fundacja „Maratony Kresowe”, 

- Polski Związek Wędkarski, 

- Podlaski Klub Morsów. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz zarządził przerwę. 

 

Przerwa 

18:14 – 18:22 
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Ad 3 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 3 porządku obrad – 

Informacja z realizacji programów zdrowotnych w gminie.  

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił informacje. Stanowi on załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 4 porządku obrad – 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 r.  

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz przedstawiła sprawozdanie. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 5 porządku obrad – 

Informacja o liczbie dzieci z Ukrainy przyjętych do placówek oświatowych w gminie Wasilków 

(przedszkola, szkoły).  

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin omówił dane. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Zapytał o szczegóły 

dotyczące przyjmowania dzieci z Ukrainy do szkól. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin powiedział, że dzieci z Ukrainy dołączyły do klas, które 

w szkołach funkcjonują. Szkoły zorganizowały plecaki z przyborami szkolnymi, odzież, 

obuwie sportowe, wyżywienie. Uczniowie zostali wpisani do Systemu Informacji Oświatowej. 

Zgodnie z zapowiedzią ministerstwa będzie korekta subwencji oświatowej, gmina otrzyma 

dodatkowe środki. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 6 porządku obrad – 

Działania pomocowe podjęte przez Burmistrza Wasilkowa w związku z napływem uchodźców 

z Ukrainy na teren gminy Wasilków.  

 

Inspektor ds. pozamilitarnych Kazimierz Kmita omówił dane. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 
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Ad 7 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 7 porządku obrad – 

Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

 

a) Uchwała w sprawie zmian do budżetu gminy na 2022 r. 

b) Uchwała w sprawie zmiany Prognozy Finansowej Gminy Wasilków na lata 2022 -

2037. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła projekty uchwał. 

I. DOCHODY - plan dochodów zwiększa się o 247 383 zł z tytułu: 

- dotacji na zakup samochodu do OSP w Dąbrówkach - 70 000 zł, 

- subwencji oświatowej - 55 291 zł, 

- wpływu zwrotu niewykorzystanej w 2021 r. dotacji - 32 864 zł, 

- zwiększenia dotacji na przedszkole - 57 228 zł, 

- dotacji na stypendia socjalne- 32 000 zł. 

-  II. WYDATKI  - zwiększa się plan wydatków o  1 122 953 zł z przeznaczeniem na: 

- dotację Powiatowi Białostockiemu na dokumentację projektową na budowę ścieżki 

rowerowej w ciągu drogi powiatowej nr 1418B na odcinku od ul. Wojtachowskiej do 

miejscowości Sochonie - 75 000 zł, 

- zwiększenie środków na inwestycję Szlaki turystyczne w Gminie Wasilków - 45 000 zł, 

- remont budynku przy ul. Białostockiej 32A - 35 000 zł, 

- diety sołtysów - 41 850 zł, 

- dotację dla OSP w Dąbrówkach na zakup samochodu bojowego - 390 000 zł, 

- wydatki bieżące oświaty - 55 291 zł, 

- przesunięcie 923 zł z inwestycji Radosne podwórko II na Modernizację placu zabaw w 

Osowiczach, 

- zwiększenie środków na modernizację bieżni lekkoatletycznej na stadionie przy SP przy ul. 

Polnej - 349 084 zł, 

- dokumentację Wasilkowskiego Domu Seniora - 38 500 zł,  

- sterylizację kotów - 4 000 zł, 

- wyposażenie USC - 57 228 zł, 

- stypendia socjalne - 32 000 zł, 

-dokonano przesunięcia w ramach f. sołeckiego Dąbrówek 1 500 zł z zakupu stołu 

bilardowego na zakup traktora do koszenia trawy. 

Dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej - utrzymanie świetlic z rozdz. 92601 na rozdz. 

92109. 

W wolnych środkach w wysokości  środki RFIL stanowią kwotę 744 532 zł, a środki RFRD 

- 457 531 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz otworzył dyskusję. Radni nie mieli pytań. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian do budżetu na 2022 r. 
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W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 3; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 3. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Wasilków na lata 2022-2037. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 3; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 3. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

c) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr IX/96/19 Rady Miejskiej w Wasilkowie z 

dnia 29 maja 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznej szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Wasilków oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

Zmiana uchwały jest konieczna z uwagi na nadanie w mieście Wasilków nazw nowo 

powstałym ulicom. Nowe ulice umiejscowione są w istniejących obwodach szkół i nie 

powodują zmiany ich granic. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały z w 

sprawie zmiany uchwały Nr IX/96/19 Rady Miejskiej w Wasilkowie z dnia 29 maja 2019 r. w 

sprawie ustalenia planu sieci publicznej szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Wasilków oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 6; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

d) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie diet radnych oraz zasad zwrotu kosztów 

podróży służbowej. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

Zgodnie z zaleceniem Wojewody Podlaskiego dokonuje się zmiany w uchwale w sprawie diet 

radnych i zwrotu kosztów podróży służbowej w celu dostosowania jej do obowiązujących 
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przepisów prawa. Dieta radnego nie stanowi wynagrodzenia, ale ekwiwalent (rekompensatę) 

utraconych korzyści, które radny mógłby uzyskać w czasie, który poświęca na wykonywanie 

obowiązków wynikających z pełnienia mandatu. Dlatego za nieuprawniony należy uznać zapis 

wskazujący na możliwość usprawiedliwiania nieobecności przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie diet radnych oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowej. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 0; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 6. 

 

Komisja nie wydała opinii o projekcie uchwały. 

 

e) Uchwała w sprawie zmiany Statutu Gminy Wasilków. 

 

Sekretarz Gminy Zbigniew Tochwin przedstawił projekt uchwały. 

W związku z powstaniem sołectw Katrynka i Horodnianka konieczne jest uaktualnienie 

Wykazu jednostek pomocniczych, stanowiącego załącznik do Statutu Gminy Wasilków. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany Statutu Gminy Wasilków 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 6; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

f) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. 

 

Zastępca Burmistrza Dominika Jocz-Lenkiewicz przedstawiła projekt uchwały. 

W związku z nowelizacją ustawy o zdrowiu publicznym oraz niektórych innych ustaw 

samorządy gminne są zobowiązane nie później niż do 31 marca 2022 r. do uwzględnienia w 

programach profilaktycznych także uzależnień behawioralnych, które zostały dodane w 

przedmiotowej uchwale. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 
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Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 6; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0. 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz przeszedł do punktu 6 porządku obrad – Sprawy 

różne. 

 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów: 

 

Protokół nr 21/2021 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 3; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 3. 

 

Protokół nr 22/2021 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA – 4; PRZECIW – 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ – 2. 

 

Protokoły zostały przyjęte. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Komisji Robert Lewkowicz, w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie, 

podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady o godzinie 19:44. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

                Protokołowała              Przewodniczył 

 

             Agata Radziszewska            Robert Lewkowicz 

 

 

 


